

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPATBELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : TUAN CHE ALIAS BIN HAMID [KEMAMAN]

TARIKH : 19 MAC 2019

SOALAN : 71

Tuan Che Alias bin Hamid [Kemaman] minta MENTERI DALAM NEGERI menyatakan usaha yang dilakukan bagi penghapusan isu pemerdagangan manusia di negara ini selain penubuhan Suruhanjaya Siasatan Diraja (RCI) memandangkan Malaysia masih lagi berada pada Tahap 2 Pemerhatian berikutan tidak memenuhi sepenuhnya piawaian minimum yang ditetapkan.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Kerajaan sentiasa menambahbaik usaha untuk membanteras jenayah pemerdagangan orang dari semasa ke semasa dengan menguatkuasakan Akta Antipemerdagangan Orang dan Antipenyeludupan Migran 2007. Pelbagai usaha yang dilaksanakan oleh ahli Majlis Antipemerdagangan Orang dan Antipenyeludupan Migran (MAPO) melalui lima (5) jawatankuasa khusus yang ditubuhkan dalam aspek menguatkuasaan, penjagaan dan perlindungan mangsa pemerdagangan orang, media dan publisiti, buruh serta perundangan.

Jabatan Negara Amerika Syarikat (JNAS) telah mengeluarkan Laporan Tahunan mengenai Pemerdagangan Orang (U.S. TIP Report) Tahun 2018 di Washington, Amerika Syarikat (U.S.) pada 28 Jun 2018. Penilaian oleh JNAS dibuat terhadap 187 buah Negara termasuk Malaysia dan merangkumi aspek pencegahan, pendakwaan dan perlindungan. Laporan tersebut telah meletakkan Malaysia di Tahap 2 Pemerhatian (Tier 2 Watchlist) bagi tahun 2018 iaitu penurunan dari Tahap 2 pada tahun 2017.

Malaysia pernah menduduki Tahap 2 Pemerhatian sebanyak 9 kali iaitu di antara tahun 2006 hingga tahun 2018. Laporan tersebut menyatakan bahawa Malaysia tidak memenuhi sepenuhnya piawaian minima dalam penghapusan pemerdagangan orang sebagaimana yang ditetapkan meskipun telah menunjukkan pelbagai usaha yang signifikan dalam inisiatif Negara bagi memerangi pemerdagangan orang sepanjang tahun penilaian iaitu dari 1 April 2017 hingga 31 Mac 2018. Laporan ini bersifat unilateral dan subjektif ke atas usaha sesebuah negara, namun boleh digunakan sebagai panduan bagi penambahbaikan di masa hadapan.

Sehubungan itu, usaha negara akan diperkukuhkan lagi dengan langkah-langkah berikut:

- i. Meningkatkan usaha dalam aspek pencegahan pemerdagangan orang melalui kerjasama erat dengan NGO, pihak industri serta mempergiatkan tindakan bersepadu antara agensi;

SOALAN NO : 71

- ii. Meneruskan penambahbaikan signifikan dalam 2 aspek penting melibatkan perundangan buruh iaitu pelaksanaan pembayaran levi pekerja asing oleh majikan yang telah bermula pada 1 Januari 2018 serta pindaan Akta Agensi Pekerjaan Swasta yang memperuntukkan peningkatan penalti kepada agensi pekerjaan yang gagal mematuhi undang-undang buruh yang berkuatkuasa;
- iii. Menimbang cadangan untuk meminda Akta Antipemerdagangan Orang dan Antipenyeludupan Migran 2007 yang memberi fokus kepada aspek perlindungan mangsa pemerdagangan orang dan pencegahan dengan meningkatkan hukuman yang dikenakan;
- iv. Penambahbaikan pelaksanaan peraturan bagi kebenaran bergerak bebas dan bekerja mangsa pemerdagangan orang; dan
- v. Penelitian pengurusan pekerja asing secara holistik bagi memastikan kebajikan dan hak pekerja terutama pekerja asing dapat dilindungi.

Tuan Yang di-Pertua,

RCI Wang Kelian ditubuhkan bagi menyiasat kejadian Penemuan Kem Penempatan Sementara dan Kubur di Wang Kelian, Perlis. Suruhanjaya ini ditubuhkan antara lain bagi menunjukkan komitmen dan ketelusan agensi kerajaan yang terlibat dalam melaksanakan siasatan serta menjawab persoalan yang timbul daripada pelbagai pihak di dalam dan luar negara.